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P R O T O K Ó Ł  Nr XL/2018 

z XL sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 27 marca  2018 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XL sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta  Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z     

     realizacji  uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Przedstawienie stanu bezpieczeństwa na terenie gminy Kraszewice w 2017 

roku. 

8. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

1) Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 rok; 

2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata  

    2018- 2025, 

3) Nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy roku      

     2019 środków na fundusz sołecki 

4) Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  Ostrzeszowskiemu  

5) Zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego     

   obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono    

    stanowisko kierownicze oraz ustalenia pensum innym nauczycielom    

    zatrudnionym w placówkach oświatowych Gminy Kraszewice 

6) Utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Gminy Kraszewice,     

    ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

7) Podziału Gminy  Kraszewice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i    

    numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym    
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8) Przyjęcia programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz  

zapobiegania     bezdomności  zwierząt  na  terenie Gminy Kraszewice   

w 2018 roku. 

9. Sprawy różne. 

10. Wnioski. 

11. Zakończenie obrad. 

 
W sprawie porządku obrad zgłaszano następujące uwagi i zapytania:  

Radny Adrian Kruszakin                     

Zaproponował aby wprowadzić dodatkowy punkt po punkcie 4 sprawa szkoły 

w Głuszynie  

W wyniku glosowania punkt został jednogłośnie przyjęty. 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Radny Jan Kędzia złożył wniosek aby dodać punkt o przyjęcie uchwały 

sołeckiej strategii wsi Kraszewice. 

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła że ponieważ Radni  nie mieli 

przedłożonej uchwały można  przyjąć na zasadzie wniosku i dopiero uchwalić 

ją na następnej sesji  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził ze uchwała powinna być już przyjęta przed 

wystąpieniem z wnioskiem w programie Odnowa Wielkopolskiej wsi, gdyż 

przyjęcie tej uchwały było gwarantem dodatkowej punktacji. Nie rozumiem 

dlaczego uchwała nie została przygotowana. Proszę o odpowiedź Pana Wójta 

Wójt Gminy odpowiedział iż nie było takiego wymogu, aby podjąć uchwałę. 

Jeśli jest taki wniosek to nie widzę przeszkód aby na następnej sesji taką 

uchwałę podjąć. Tam miała być jako załącznik Strategia Rozwoju Wsi 

sołectwa Kraszewice nr 2 przyjęta  na zebraniu wiejskim. Taka uchwała jest 

dostarczona. 

W wyniku glosowania wniosek Pana  Radnego Jana  Kędzi został odrzucony. 

(za – 2 głosy, przeciw – 10 głosów, wstrzymało się – 3 głosy). 

 

Radna Adela prosiła aby przyjąć dziś protokół z Komisji Wspólnej  

Aplikant stwierdziła że przyjęcie protokołu może nastąpić tylko w przerwie w 

której zbiorą sią członkowie komisji Wspólnej i zagłosują w sprawie 

przyjęcia protokołu. 

Radna Adela Puchała poprosiła aby wszyscy się zebrali na przerwie i 

zagłosowali. 

Wójt Gminy powiedział iż sobie nie życzy aby publicznie wszystko odwracać 

przeciwko niemu. Mieliśmy tydzień temu wspólne posiedzenie Komisji i jest 

taki punkt sprawy różne i wnioski w którym każdy Radny może złożyć swój 

wniosek. Nic takiego nie miało miejsca. Proszę nie mówić że to znowu Ja 

czegoś nie zrobiłem   chodzi tu  o podjęcie uchwały o sołeckiej strategii wsi 

Kraszewice,  bo takiego wymogu nie było. Nie jestem przeciwny aby taką 

uchwałę wywołać. 
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Druga sprawa, to słyszałem na ostatnim posiedzeniu Komisji że mnie 

szanujecie. Ostatni artykuł, który przeczytałem temu zaprzecza i dlatego 

Panie przewodniczący bardzo bym prosił aby dziś w jednym z punktów 

nastąpiło wyjaśnienie który z Panów Radnych udostępnił moją wewnętrzną 

korespondencję z pracownikami w prasie  

W wyniku glosowania wniosek Wójta  został jednogłośnie przyjęty i dodany 

w punkcie 9  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

  

W wyniku głosowania porządek  wraz z zmianami został przyjęty  

przez Radę Gminy.                                 

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XL Sesji Rady Gminy wybrany został radna 

Małgorzata Broniecka  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Gminy. 
Sekretarz Obrad XXXIX sesji Radny Józef Wojtaszek  oznajmił, że 

protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem wraz z poprawkami  i 

zawnioskował  o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                                    

z XXXVII sesji Rady Gminy w dniu 28 grudnia 2017 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

 Punkt 5. Sprawa Szkoły w Głuszynie  

Radny Adrian Kruszakin chciałby przegłosować wniosek dotyczący 

kontynuacji  prowadzenia szkoły oraz przedszkola  przez Stowarzyszenie 

Przyjaciół Szkół Katolickich. Radny prosił aby kontynuacja była w takiej 

formie jak do tej pory. Taka sama jest opinia naszej rady sołeckiej i 

przedstawicieli Stowarzyszenia. Dlatego bardzo proszę Radnych o pozytywną 

opinię aby przedłużyć użyczenia  na kolejne 10 lat  . 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że na ostatniej  sesji było mówione że 

czekamy za Wójtem aby się wypowiedział w tej kwestii. Dlatego proszę o 

wypowiedź 

Wójt Gminy powiedział że jego  stanowisko w tej sprawie się nie zmieniło. 

Dla mnie to jest trudny temat. I tak samo trudny temat miała rada 10 lat temu 

podejmując temat kontynuacji prowadzenia szkoły w Głuszynie . I wtedy 

padła decyzja aby prowadzić Szkołę w formie użyczenia budynku 

Stowarzyszeniu. Minęło 10 lat i każdy z nas ma na ten temat refleksję na 

temat prowadzenia tej szkoły  Można by powiedzieć że to jest temat 
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Społeczno- Ekonomiczny. Wobec tego  że mamy taką a nie inną sytuację. 

Jesteśmy u progu zmian jeśli chodzi o członków Rady. Nie mamy gwarancji 

że w przyszłym roku spotkamy się w tym samym składzie. Dlatego nie 

chcemy przyszłej rady postawić przed faktem dokonanym. Dlatego chcemy 

przedłużyć umowę użyczenia z Stowarzyszeniem na kolejne dwa lata. Przy  

czym uwzględniam stronę rodziców i Rady. Przed ostatecznym podpisaniem 

umowy zaprosimy stowarzyszenie do negocjacji warunków umowy. Jednym 

z punktów negocjacji byłoby oczekiwania np. co zostanie wykonane podczas 

użyczenia. 

Nikt nie liczy na jakieś kapitalne remonty. My chcemy szukać projektów 

zewnętrznych, które umożliwią nam zmodernizować szkołę i docelowo 

przeznaczyć ją z biegiem czasu na kulturalno – oświatową. Siłą rzeczy ta 

szkoła nigdy nie miała takiej ilości dzieci aby była szkołą z prawdziwego 

zdarzenia. Zawsze będzie element łączonych klas czy grup. Nie chciałbym 

aby myśleli państwo że ja mam jakieś zastrzeżenia do sposobu nauczania , co 

do pracy i efektów nauczania. Ja mówię teraz bardziej globalnie, że uczeń z 

klasy  nie musi dzielić się wiedzą z uczniem  z innej klasy . Chcielibyśmy ten 

budynek przeznaczyć aby był takim miejscem świetlicowym dla 

mieszkańców Głuszyny, ale również aby służył mieszkańcom Kraszewic. 

Aby kapitalnie  wyremontować budynek przez jakiś rok szkoła musiałaby 

być wyłączona z użytkowania. To się wiąże z tym że wymogi dla budynków 

użyteczności publicznej są nie do przeskoczenia. My to wiemy po naszym 

przedszkolu, gdzie już w tej chwili mamy problem z strażakiem a chodzi o 

ochronę przeciwpożarową. Dlatego taka umowa a by po dwóch latach nowy 

samorząd miał nowe  możliwości. 

Prezes  Stowarzyszenia  na wstępie złożyła wniosek aby mogła prowadzić 

szkołę w Głuszynie klasy -1-3 i oddział przedszkolny. 

Jeśli chodzi o umowę na dwa lata to jest to okres bardzo niewielki. U 

rodziców pojawi się pytanie czy posłać dziecko do tej szkoły skoro i tak za 

dwa lata być może będzie rozwiązana. My  prowadzimy tę szkołę przez 10 lat 

na warunkach użyczenia budynku za co bardzo dziękujemy. Ale przez te 10 

lat w żadnym roku nie było tak aby szkoła się mogła sama finansować, czyli 

ktoś dokładał a było to Stowarzyszenie: 

Przedstawię wyniki finansowe szkoły i punktu przedszkolnego  w 

poszczególnych latach zatem: 

2017- minus 52 949,48zł 

2016- minus 41 494,66zł 

2015- minus 56 193,11zł 

Pytanie jest jaki my mamy w tym interes ….? My prowadzimy pełną 

księgowość. Zawieszamy nasze wyniki finansowe w Ministerstwie Finansów. 

Pieniądz który Państwo dokładacie jest pieniądzem publicznym i musi być 

dokładnie rozliczony na celna który został przeznaczony. Ponadto od 26 lat 

prowadzimy Szkoły w 11 Województwach , są to 123 placówki. I to jest na 

cel na który pozyskujemy środki szkoły które nie są w stanie utrzymać się z 

własnych środków. Chcę Pana Wójta zapewnić że jeśli   na jakikolwiek 
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remont szkoły  Pan Wójt zdobył fundusze , wtedy podpisujemy z wieloma 

Wójtami umowę i uczestniczymy w wkładzie własnym a zazwyczaj jest to ok 

20 %. Nigdy nie będziemy przeciwko pozyskiwaniu środków. Chciałabym 

abyście zauważyli wkład Stowarzyszenia w tą szkołę, że ona istnieje. Dzieci 

mają prawo aby w ich miejscowości była szkoła czy przedszkole. My 

deklarujemy dalsze prowadzenie szkoły, a okres dwóch lat to jest odkładanie 

w czasie zamknięcie szkoły, bo rodzic decydując się posłać Dziecko do 

Głuszyny to jest Na 3 lata. To jest bardzo niekorzystna sytuacja jeśli chodzi o 

przeprowadzenie naboru. My apelujemy że jeśli coś działa i działa dobrze to 

nie ma powodu aby to likwidować. Prosimy aby szkoła ta mogła 

funkcjonować w klasach 1-3 i oddział  przedszkolny. W umowie można 

zastrzec sobie że jeśli będzie dofinansowanie Gmina będzie decydować jak te 

środki rozdysponować. Wnioskuję o 10 letni okres użyczenia budynku. 

Radny Adrian  Kruszakin  odniósł się do wypowiedzi Wójta i stwierdził że 

to są dobre pomysły jeśli chodzi o zagospodarowanie budynku ale nie tu i nie 

teraz. Dopóki rodzice chcą dawać dzieci do tej szkoły to najlepszym 

rozwiązaniem jest 10 letnia perspektywa.  

Wójt Gminy nikt nie chce niczego niszczyć i burzyć. Taka jest 

rzeczywistość. Każdy nowy pracownik przechodzi okres próbny. Kady radny 

dostał mandat na okres 4 lat i żaden z was nie ma pewności co będzie dalej. 

Jeśli szkoła funkcjonuje przez 10 lat i przynosi wymierne korzyści dla 

społeczności lokalnej  i jeśli ona może się poszczycić dobrymi wynikami, 

aktywnością  to nie bójmy się tego okresu na 2 lata. Jeśli będą korzyści to 

nowa rada zdecyduje jak dalej postąpić. My chcemy już dziś z państwem 

współpracować i zapraszam już dziś do podpisania umowy aby zawszeć w 

niej te istotne i ważne elementy. Ta umowa będzie miała klauzulę o 

odnowieniu. Jeśli ta współpraca dalej będzie dobrze funkcjonować to będzie 

jeden z argumentów do kolejnego przedłużenia umowy. 

Prezes Stowarzyszenia rozumie że okres dwóch lat w Pana ujęciu daje 

szkole perspektywę. Ale minimalny okres cyklu nauczania to okres 5 lat. 

Szkoła to nie sklep który można przebranżowić. My z Panią dyr. 

Stwierdziłyśmy że trzeba zrobić remont holu głównego a to kwota ok 15 tys. 

Jeśli państwo nam dajecie zielone światło tylko na okres 2lat to zarząd też się 

zastanawia czy robić ten remont. Zrozumiałam że Pan się zastanawia czy 

Szkoła spełnia kryteria czy nie. Wnioskuję jeszcze raz o dłuższy czas 

użyczenia. 

Radna Adela Puchała zwróciła się do Pani prezes:  Pani prosi o  ocenę 

Wójta . Pan Wójt reprezentuje organ prowadzący szkoły i przede wszystkim 

głównym zadaniem tego organu  jest zabezpieczenie środków finansowych 

dla szkoły i przedszkola w Głuszynie . Takie środki co roku z budżetu gminy 

przekazujemy zgodnie z ustawą o systemie oświaty  Natomiast oceną 

realizacji zadań edukacyjnych i działalnością szkoły zajmuje się głównie 

kuratorium oświaty, które sprawuje nadzór pedagogiczny. Ważna jest również 

opinia rodziców. Jeśli chodzi o umowę użyczenia to jest nieodpłatne 

korzystanie z  naszej nieruchomości . Proszę nie naciskać nas do 
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zdecydowania o przedłużeniu umowy użyczenia  na dłuższy okres czasu. 

Prezes Stowarzyszenia  stwierdziła że ona nie naciska tylko jedynie prosi 

Radna Małgorzata Broniecka powiedziała, że  popiera  zdanie Wójta oraz 

radnej A. Puchały  Mówi Pani że wyremontuje Hol który kosztuje ok 15 tys.  

Myśmy jako rada Gminy robiliśmy  objazdy placówek. Zapytam dlaczego 

hol który wymagał remontu przez tyle lat nie został zarobiony i jaką mamy 

gwarancje że państwo dotrzymają słowa i wyremontują. Kolejną sprawą jest 

to że przedłużenie umowy na więcej lat będzie blokadą dla przyszłej rady . 

Też nie mamy gwarancji że rodzice dają dzieci do szkoły.  

Mieszkanka Głuszyny – kiedy w 2002  chciano zamknąć szkołę . jest trzeci 

wójt który zamyka szkołę. Cały czas padają zarzuty że korytarz nie 

wyremontowano. Przecież to Gmina mogła też wyremontować. Mieszkańcy 

znaleźli rozwiązanie i kiedy przyszłam wtedy do Pani dyr. Puchała to była 

zaskoczona.  

Radna Adela Puchała odp: że wcale  nie była zaskoczona. Rada Chciała 

zlikwidować dwie szkoły w których jest mało dzieci i miały być 

zlikwidowane Jelenie i Głuszyna; wówczas  byłam za tym, aby zostawić 

szkołę w Głuszynie, ponieważ te dzieci mają daleko do szkoły- 8 km. Proszę 

nie mówić, że nic nie było remontowane.  Były REMONTOWANE toalety, 

schody , zakupione były drzwi oraz nowe  ławki i krzesła oraz doposażenie w 

pomoce dydaktyczne . Ja jestem za klasami 1-3 ale żeby było co najmniej 6-8 

uczniów w klasie. Musimy się liczyć ze środkami publicznymi którymi 

dysponujemy.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że wcale nie jest powiedziane że w 

sprawach remontu z wnioskiem   może tylko występować  właściciel . 

Przykładem jest kiedy wystąpiliśmy o remont dworku w Kuźnicy 

Grabowskiej którego nie jesteśmy właścicielami . Jest tu mowa że jak będą 

takie dofinansowania to będziemy występować, ale takie już Urząd Woj. 

Wielkopolskiego wywołał drogą uchwały i tu już się nawet kończy termin. 

Trzeba było robić coś w tym kierunku. 

Radny Jan Kędzia powiedział iż trzeba się wsłuchać w głos społeczeństwa . 

Radny przedstawił liczbę urodzeń dzieci w danym roczniku. Według Radnego 

jest to bój o dzieci.  

Wójt Gminy opowiedział iż od roku 97 mieszkałem na Głuszynie i my 

bardzo dużo robiliśmy  jako rodzice a ilu rodziców brało udział w pracach 

społecznych i tak było kilka ładnych lat . Ja sam malowałem wszystkie klasy i 

z pomocą także salę gimnastyczną. Drodzy rodzice z  Głuszyny czy ja nie 

byłem u was na waszą prośbę…? Prosiliście mnie abym was wspierał aby coś 

się zaczęło dziać. Powtarzam że nikt wam nie chce zabrać tej szkoły. 

Mówimy teraz o dwóch latach i teraz niech te słowa które tu padają przybiorą 

kształt czynów. 

Sołtys Głuszyny wypowiedział się iż był przy tworzeniu tej szkoły i 

dostałem wiadomość od komitetu ż jest szkoła ale lokal jest potrzebny i wójta 

chciał dać na 3 lata ale po negocjacji przedłużono na 10 lat. Jeśli byśmy teraz 

podpisali umowę na 10 lat to można zawrzeć w tej umowie  żeby w razie nie 
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wywiązywania się z umowy stowarzyszenia można tę umowę rozwiązać 

Radny Adrian Kruszakin złożył wniosek aby przedłużyć umowę użyczenia 

o 10 lat na tych warunkach które były  

Za- 3 osoby, przeciw – 9 osób, wstrzymało się – 3 osoby  

W wyniku czego wniosek został odrzucony  

 

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek aby przedłużyć umowę na 2 lata  

Za- 7 osób, przeciw – 2 osoby, wstrzymało się – 6 osób   

W wyniku czego wniosek przeszedł 

Radny Jan Wojtaszek dopytał czy umowa użyczenia nie powinna być 

podjęta drogą uchwały 

Radca prawny Michalina odpowiedziała że zawieranie umów użyczenia nie 

mieści się w katalogu czynności do których jest potrzebna zgoda Rady Gminy 

, dlatego w zasadzie wójt może podjąć decyzje samodzielnie. 

Prezes Stowarzyszenia złożyła życzenia dla wszystkich z okazji świąt 

Wielkanocnych  

 

 

 

 

 

Punkt 6. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym     

               i z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy oraz sekretarz  przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej 

działalności i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od 

ostatniej sesji   w dniu 02 marca 2018 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 i 4 do niniejszego protokołu. 

W sprawie sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zapytał odnośnie budowy przedszkola co będzie w 

przypadku gdy oferty w przetargu będą droższe niż zabezpieczone środki w 

budżecie  

Wójt Gminy odp że jak rozstrzygniemy przetarg to będziemy się zastanawiać 

co dalej  

Radna Małgorzata Broniecka zapytała kto będzie tegorocznym organizatorem 

dożynek  

Wójt Gminy odp: że w tym roku to będzie być może sołectwo nr 3 ale 

czekamy na akceptację 

 

W sprawie  sprawozdania nie zgłaszano  więcej uwag ani zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 7. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

W dniu 4 marca wziąłem udział w Gminnym Dniu Kobiet 
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Dnia 20marca odbyła się komisja wspólna  

23 marca wraz z Adrianem Kruszakinem Sylwestrem Gołdynem, wziąłem 

udział w nocnym graniu w piłkę siatkową i zajęliśmy 5 miejsce. Dziękuję 

bardzo wszystkim uczestnikom  oraz organizatorom. 

W dniu 12 oraz 19 marca odbyły się komisje rewizyjnej  

Radny Jan Kędzia przedstawił informację z obrad komisji wspólnej  

Porządkiem obrad były projekty uchwał takie same jak na dzisiejszej sesji. 

Brakuje tylko wykupu gruntów na ul leśną na drogę, do tego wykupu był 

dołączony załącznik – wydzielanie i nabycie pasa gruntów pod drogę. 

Kolejny punkt który prosiłem aby dodać do porządku ale nie został 

zaakceptowany – załącznik mapa poglądowa z zaznaczoną lokalizacją 

wykupu oraz plan postępowań o udzielenie zamówień na 2018 rok. Była 

dyskusja w sprawie wykupu pasa gruntów pod drogę, to ok 56 tys. zł i radni 

zdecydowali w głosowaniu  

4-za, 3- przeciw, 4-  wstrzymało się i zaopiniowali pozytywnie . 

 

Było dużo uwag odnośnie wykupu. Mówię o przepisie odszkodowania za 

nieruchomości zajęte pod drogę. Ustawa z dnia 13 października 1998r. 

1. Nieruchomości pozostające w dniu 31 grudnia 1998 r. we 

władaniu Skarbu Państwa lub jednostek samorządu terytorialnego, 

nie stanowiące ich własności, a zajęte pod drogi publiczne, z 

dniem 1 stycznia 1999 r. stają się z mocy prawa własnością Skarbu 

Państwa lub właściwych jednostek samorządu terytorialnego za 

odszkodowaniem. 

Skoro droga jest lokalna to radni zastanawiali się czy tę drogę 

wykupić. 

Wójt Gminy sprostował że my nie mówiliśmy o wykupie tylko  o tym 

czy mamy się tym tematem zająć i państwo zdecydowaliście że 

zajmiemy się tym dopiero jak będą na to środki. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że jak będą zmiany w Budżecie te 

środki są fizycznie zabezpieczone. 

Wójt  Gminy odp że to jest nieprawda proszę nie kłamać. Gdzie są te 

środki na ul leśną 

Radny Jan Wojtaszek zauważył że jest zabezpieczone 56 tys zł na 

wykup gruntów 

Wójt Gminy odp że to nie są pieniądze na ul leśną 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Broniecka  

przedstawiła protokół komisji Rewizyjnej którego głównym tematem 

obrad było kontrola w zakresie płatności podatków, czynszów i opłat za 

wodę. Ścieki od osób fizycznych , prawnych za rok 2017. 

Protokół stanowi załącznik nr 5 

Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania  
Radny Jan Kędzia zapytał czy protokół nie powinien być dodany do 
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materiałów sesyjnych 

Radna Małgorzata Broniecka  odp:  iż nie mógł być ponieważ nie był gotowy 

z powodu przygotowań materiałów na sesje i komisję wspólną. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o kontrolę w zakresie płatności podatków które 

dotyczy działki w Kuźnicy Grabowskiej na którą Rada podjęła decyzję o 

sprzedaży , cały czas było mówione że użytkownik który użytkował tę działkę 

nie płacił za dzierżawę a gdy wynajmowaliśmy na kolejne lata uznaliśmy go 

za dzierżawcę. Zapytanie jest takie skoro nie miał podpisanej umowy i nie był 

najemcą  dlaczego nie wystawiono tej działki na przetarg ? A jeśli uznano go 

za dzierżawcę powinien zapłacić czynsz. 

Radna Małgorzata Broniecka  odpowiedziała aby złożyć zapytanie na piśmie  

 

Punkt 7 Przedstawienie stanu bezpieczeństwa na terenie gminy 

Kraszewice w 2017 roku. 

Sprawozdanie przedstawił Pierwszy Zastępca  Komendanta Powiatowego 

Policji w Ostrzeszowie Waldemar Sip 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 

Do przedstawionego sprawozdania Radni mieli następujące uwagi i zapytania 

Radny Jan Kędzia poprosił aby Policja nie była taka nadgorliwi w swoich 

działaniach  w stosunku do mieszkańców aby w większym zakresie były to 

pouczenia niż mandaty. Radny zapytał co policja sądzi na temat zwiększenia 

prędkości w Racławicach  

Pan  Komendant Sip odp iż według niego większa prędkość zmniejsza  

poziom bezpieczeństwa na drogach. Prędkość na tej drodze jest odpowiednia. 

A jeśli chodzi oddziaływanie profilaktyki to jest to bardzo niska skuteczność, 

dopiero wymierzony mandat skutkuje większą skutecznością. Przy tak dużej 

ilości wypadków na drogach nałożenie mandatów jest prawidłowe i zasadne. 

Radny Artur Chowański zapytał czy wszystkie radiowozy są już wyposażone 

w terminale płatnicze  

Pan Komendant Sip odp że w tej chwili są dwa radiowozy które są 

wyposażone w terminale. 

Radny Adrian Kruszakin  zapytał o akty wandalizmu które w okresie ok 2 lat 

są na terenie Głuszyny i były one zgłaszane i jak ta sprawa wygląda jeśli 

chodzi o wykrywalność. 

Pan  Komendant Waldemar Sip odp: że nie pamięta wszystkich spraw ale 

faktem jest że jeśli jest zgłoszenie to podejmujemy czynności które mają na 

celu  wykrycia sprawcy. Na dzień dzisiejszy nie wiem jak ta sprawa wygląda 

ale zapoznam się i mogę wtedy udzielić odpowiedzi. 

Wójt Gminy stwierdził że te akty wandalizmu najwięcej jest ich w Czajkowie 

i Kraszewicach. Najtrudniejsze jest to że ten wandalizm odbywa się nocą. 

Nasza rola jako radnych i sołtysów jest taka aby uświadamiać mieszkańców 

że największe prawdopodobieństwo wykrycia wandala jest zgłoszenie policji 

od razu w danej sytuacji. Można zadzwonić może to być nawet anonimowe 

zgłoszenie. Najważniejsza jest szybka reakcja obywatela  Przy okazji 
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chciałbym prosić Pana komendanta o możliwość zorganizowania stałych 

dyżurów. Jeśli można by było to umieścić w swoich  planach to byłbym 

wdzięczny choć ja zdaję sobie sprawę że to nie da się tak od razu.  

Radny Jan Kędzia zapytał czy w planach jest otwarcie komisariatu w 

Kraszewicach? i  proszę abyście nie byli nadgorliwi karając mieszkańców, 

rolników którzy wyjeżdżają w pole  za drobną niesprawność jakąś w  

pojazdach. Abyście przymrużyli oko. 

Pan Komendant  Waldemar Sip powiedział aby radny pomyślał o sytuacji w 

której nieoświetlony pojazd jedzie w godzinach popołudniowo wieczornych. 

Wtedy o wypadek nietrudno. Stosujemy pouczenia tylko w graniach 

zdrowego rozsądku. Ale jeśli jest ewidentne wykroczenie to nie możemy 

czekać aż się stanie tragedia. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że aby uniknąć takich sytuacji zasadne jest 

tworzenie dróg wewnętrznych. Prośbę mam którą składałem wcześniej jak był 

Pan dzielnicowy aby zabezpieczyć mostek na drodze Giżyce Racławice. 

Proszę interweniować  aby tą barierkę założono, ewentualnie zorganizować 

wizję lokalną. 

Pan Waldemar Sip odp że to trzeba złożyć wniosek a my mamy taką samą 

procedurę jak i  samorząd ze musimy złożyć wniosek do zarządu dróg. 

Radny Jan  Wojtaszek powiedział że już interweniował na etapie Gminy jak 

był Pan dzielnicowy ,który w raporcie ze spotkania powinien wykazać 

zgłoszony problem. Prośba aby z takim pismem wystąpić. 

Radny Adrian Kruszakin prosił aby zwrócić uwagę bardziej na akty 

wandalizmu które dzieją się przy drodze. Przykładem są znaki powyrywane z 

betonem i położone na środku jezdni. Oczywiście od razu to było zgłoszone i 

interwencja była. Prośba właśnie aby może troszkę mniej interweniować u 

kierowców a zwrócić uwagę na wandali. A jeśli chodzi o podniesienie 

prędkości  w Racławicach to na tą chwilę wypadkowość jest niska a wielu na 

tej drodze traci prawo jazdy lub dostają wysokie mandaty. 

Radny Daniel Pyrgiel zapytał czy uważna pan komendant że jeśli zostanie 

podniesiona prędkość o 10km/h to uważa Pan że zwiększy się liczba 

wypadków? 

Komendant Waldemar Sip odp: że ciężko powiedzieć co będzie. 

Radny Jan Kędzia stwierdził że decyzja o zwiększeniu prędkości została 

podjęta w 2013 lub 2014 roku i mieszkańcy wtedy powiedzieli że wyrażają 

zgodę na zwiększenie prędkości jeśli będzie chodnik. Jest zasadne aby 

zwiększyć tam prędkość ponieważ jest wybudowany chodnik w miejscowości 

Racławice. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał jakie są procedury takiej decyzji aby móc 

zwiększyć prędkość? 

Komendant Sip odp że musimy wystąpić do zarządu Wojewódzkiego o 

zmianę oznakowania  

 Radny Jan Wojtaszek dopytał czy urząd może zgłosić taki wniosek? Ostatnio 

Urząd Gminy złożył wniosek, a na spotkaniu z mieszkańcami przedstawiciel 

urzędu stwierdził że Urząd nie jest zainteresowany podniesieniem prędkości 
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Komendant Sip odp: że może  złożyć wniosek jak najbardziej 

Sekretarz Gminy złożył podziękowanie za dzielnicowego Macieja Mydlaka. 

Nasz nowy dzielnicowy bardzo się sprawdza bardzo dobrze się układa nam 

współpraca. Widać jego zaangażowanie, sam się interesuje, przychodzi, chce 

pomagać. Zgadzam się z Apelem Wójta i proszę  aby dzielnicowy dyżurował 

u nas  choć raz w tygodniu  w określonych godzinach. 

Komendant Waldemar Sip odp że nie jest to w tej chwili zaplanowane, ale 

przekaże że taki złożono wniosek.  

Przewodniczący podziękował Komendantowi za przybycie i przedstawienia 

informacji . 

 

Punkt 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 r. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik  

W sprawie projektu radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o punkt 10 Paragraf 1 ust 16 Uchwały nr 

XXXVII/210/2017 Rady Gminy Kraszewice z dnia 28.12.2017 r. otrzymuje 

brzmienie :„Upoważnia się Wójta do zaciągania kredytów i pożyczek do 

kwoty 4.867.566 

Radny poprosił o dokładne omówienie tego punktu 

Skarbnik odp że jest to kredyt na przedszkole i na drogę Jaźwiny oraz 

pożyczki które są na modernizację linii wodociągowej  Kraszewice - Kuźnica 

Grabowska oraz modernizacja oczyszczalni ścieków w Mącznikach  

Radny Jan Wojtaszek powrócił do tematu  wykupu działek na ul leśnej bo 

była szeroka dyskusja i rozmawialiśmy na temat drogi bardzo równoległej  

Wójt Gminy powiedział że Pan radny  mówił że jest tam droga w tłuczniu 

Sekretarz wyjaśnił iż byli po komisji aby sprawdzić i jechali  od  ul kaliskiej i 

kawałek w lewo jest tłuczeń a potem ten tłuczeń się kończy i jest droga 

gruntowa, 

Radny Jan Wojtaszek zapytał czy tłuczeń obejmuje działki które są 

naszykowane do wykupu? 

Sekretarz odp że ten tłuczeń chyba  tam  nie dochodzi. 

Radny Jan Wojtaszek wyjaśnił że chodzi o to że te działki które chcemy 

wykupić mają dojazd do pól przez drogę która została zrobiona w ramach 

dotacji To się nazywa Wał Piaski która idzie w prawo i w lewo i w  prawo 

jest droga utwardzona . To jest droga która dochodzi do dróg . Będąc na 

objeździe z Panem Sekretarzem jechaliśmy drogą polną od ul młyńskiej i 

chcieliśmy prosto skręcić  na ten łącznik który wykupiliśmy tzw. wał z polną 

ale nie dało się tam przejechać i chodzi o to aby te 40 tyś. które 

zabezpieczamy na wykup Tych działek przeznaczyć na łącznik tzw. wał z ul 

polną. To jest mój wniosek  

Wójt Gminy powiedział że na komisji Wspólnej nie było mowy o wykupie 

tylko chciałem poznać opinię czy mam się tym tematem zająć czy nie.  I 
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jeszcze raz powtarzam państwo zdecydowaliście że na razie nie mamy takich 

pieniążków ale jeśli się pojawią to powrócimy do tematu. Co do przywołania 

środków to są środki co my przywracamy na łączenie ul leśną z Gliniankami  

Radny Jan Kędzia zapytał o punkt 6 Zabezpiecza się kwotę 18.000 zł w 

klasyfikacji 600-60016-6690 drogi publiczne gminne tytułem zwrotu dotacji 

dotyczącej wydatków majątkowych. Zwrot dotacji dotyczy zadania 

inwestycyjnego pn. „Budowa drogi gminnej nr 843540P Bigosy – Łękawki”. 

Powyższą kwotę przenosi się z działu 750 Administracja publiczna. Zapytał 

komu i na co oddajemy tę kwotę? 

Wójt Gminy wyjaśnił że musimy oddać te pieniądze po kontroli z Urzędu 

Marszałkowskiego drogi  Bigosy- Łękawki która okazała się krótsza i dotacje 

musimy zwrócić co nie znaczy że my nie będziemy kontynuować czynności 

w tej sprawie. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że to znaczy że mamy inwestycję droższą o 

te 18 tys. 

Wójt Gminy odp że tak jak powiedział czynności w tej sprawie się toczą. 

Radny Jan Wojtaszek dopytał o paragraf 669 na który się pani powołuje to nie 

ma takiego paragrafu  

Skarbnik wyjaśniła że klasyfikacja budżetowa się zmienia i w książce którą ja 

posiadam jest taki paragraf  

Radny Jan Wojtaszek przeprosił  panią skarbnik ponieważ się mylił. W 

związku z tum że posiada szczegółową klasyfikację z 2011 roku, zwrócił się 

do przewodniczącego rady z pytaniem czy komisja budżetowa może 

otrzymać książkę z aktualną klasyfikacją 

 

 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos) i podjęła 

uchwałę Nr XL/223/2018 w sprawie   zmian w budżecie Gminy 

Kraszewice na 2018 rok. 

która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata  

    2018- 2025, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

żadnych  uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  
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kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XL/224/2018 Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kraszewice na lata  2018- 2025, 

 

która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

3)  Nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy roku      

     2019 środków na fundusz sołecki 

 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 14 głosów, przeciw - 1 głos, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XL/225/2018  w sprawie Nie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy roku   2019 środków na fundusz sołecki 

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

4) Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  Ostrzeszowskiemu  

 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XL/226/2018 w sprawie Udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi  Ostrzeszowskiemu  

która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

5) Zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko 
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kierownicze oraz ustalenia pensum innym nauczycielom  zatrudnionym 

w placówkach oświatowych Gminy Kraszewice 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz. 

Wyjaśnił również że słowo pensum zastępowane jest przez  tygodniowy 

obowiązkowy wymiar godzin. 

W sprawie projektu Radni mieli następujące  uwagi i zapytania  

Radny Jan Wojtaszek chciałby zgłosić wniosek o 12 godzin dla 

wicedyrektora, w przypadku obniżenia pensum wicedyrektorowi dyrektor 

szkoły, który obecnie w arkuszu organizacyjnym ma dwie godziny może je 

stracić, gdyż wójt nie będzie miał prawa zaakceptować dodatkowych godzin 

dla wicedyrektora. 

I druga sprawa wszystkie projekty jakie otrzymujemy powinny być 

parafowane a nie na gorąco zmieniane. Odnośnie. Problem kolejny jest taki że 

w tej uchwale nie ma uzasadnienia 

Sekretarz odp że to 8 godzin wynika z pisma jakie złożyło grono 

pedagogiczne po drugie była rozmowa na ten temat na komisji wspólnej i 

państwo tak przegłosowaliście  

Radny Jan Wojtaszek zaproponował aby zachować ilość godzin dla 

wicedyrektora z uchwały z 2015 a mianowicie jest tu mowa o 12 godzinach 

Mówi się po cichu że Pani dyrektor Miała pracować 10 godzin a pracowała 5 

godzin i teraz jest szansa że  mogłaby się zrehabilitować. Dlatego wnioskuje o 

12 godzin dla wicedyrektora. 

Radny Adrian Kruszakin stwierdził że nie ma sensu robić Komisje wspólne 

ponieważ my i tak analizujemy wszystko od początku i robimy to podwójnie. 

Radny Jan Wojtaszek wyjaśnił ponieważ nie głosowałem  za tym pensum na 

komisji wspólnej dlatego chciałem powiedzieć swoje zdanie  

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek aby w tabelce w punkcie 2 podnieść 

ilość godzin dla wicedyrektora powyżej 12 oddziałów do 12 godzin. 

W wyniku głosowania wniosek został odrzucony  

(Za- 2 głosy, Przeciw- 10 głosów, wstrzymało się -3 głosy ) 

 

Kto jest za przyjęciem poprawek naniesionych,  chodzi głównie o słowo 

pensum  

(Za- 14 głosy, Przeciw- 1 głos, wstrzymało się -0 głosów ) 

 

 

 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 
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innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 11 głosów, przeciw - 1 głos, wstrzymało się – 3 głosy) i podjęła 

uchwałę Nr XL/227/2018 w sprawie Zasad udzielania i rozmiaru zniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, 

którym powierzono stanowisko kierownicze oraz ustalenia pensum 

innym nauczycielom  zatrudnionym w placówkach oświatowych Gminy 

Kraszewice 

która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

6) Utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Gminy 

Kraszewice, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

żadnych  uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XL/228/2018 w sprawie Utworzenia stałych obwodów 

głosowania na obszarze Gminy Kraszewice,  ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

 

 

 

 

7) Podziału Gminy  Kraszewice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i    

    numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym    

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

żadnych  uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XL/229/2018 w sprawie  Podziału Gminy  Kraszewice na 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym    

która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 
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8) Przyjęcia programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz  

zapobiegania     bezdomności  zwierząt  na  terenie Gminy Kraszewice   

w 2018 roku 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

żadnych  uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XL/229/2018 w sprawie  Przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania     bezdomności  zwierząt  

na  terenie Gminy Kraszewice   w 2018 roku 

która stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

 

 Punkt 9 Wnioski i zapytania radnych 

 

Wójt Gminy powiedział że takiej promocji jaką ma gmina Kraszewice to 

żadna Gmina nie ma i w dodatku za darmo . Natomiast artykuł jaki się ukazał 

2 marca przekroczył granicę dobrego smaku . Dziennikarz może wszystko . 

Może zrównać człowieka z ziemią. 1 marca wysłałem maila do moich 

pracowników. Była to korespondencja wewnętrzna w której były opisane 

działania na najbliższy miesiąc  . W  mailu tym nie było nic gorszącego  ale 

jak byłem nauczycielem w 2007 każdy nauczyciel  dokonywał samoocenę i o 

to poprosiłem moich pracowników. Kiedy wysłałem maila do pracowników 

przez pomyłkę doszedł również do radnych. Nie sądziłem wtedy że ktoś z 

takim komunikatem pójdzie do prasy. A prasa zrobi z tego duży artykuł z 

licznymi komentarzami . W dzisiejszych czasach robi się ocenę pracownika i 

jednym z elementów jest samoocena. Jest mi przykro że taka rzecz została 

zironizowana . Pytam może ktoś z was ma cywilną odwagę aby się przyznać 

dlaczego ten mail został wysłany do prasy i w jakim celu. 

Radny Daniel Pyrgiel przeczytał Apel pod którym się podpisała większość 

radnych , który stanowi załącznik nr  

Radny Radosław Gatkowski złożył wniosek aby apel znalazł się w prasie. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że skoro mówimy o szacunku to bardzo 

proszę aby projekty uchwał były parafowane  bo tak jest w statucie. 

Sami prowokujemy swoim zachowaniem a potem mamy pretensje do całego 

świata .Wyszła skarga na Wójta  Nikt nie neguje Pani Broniecka że wójt ma 

dbać o bezpieczeństwo tylko to pismo trzeba było napisać po analizie Pani 

aplikant do konkretnej osoby, a wyszedł problem i zamieszanie z naszej winy 

. Zacznijmy od podpisywania  i parafowania projektów Uchwał. Dał przykład 

projektów uchwał, które z premedytacją nie są podpisywane i parafowane, co 
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nakazuje statut gminy, przykładem jest podjęta uchwała o zmian e pensum z 

komisji wspólnej, gdzie został wywołany temat dróg. Prasa pisze i stwierdza 

fakty, a my jesteśmy krytykowani. 

Radna Małgorzata Broniecka wypowiedziała się że owszem   uchwały 

powinny być parafowane co nie zmienia faktu że jako przewodniczący 

komisji zmieniałeś statut bardzo długo   i jeszcze nie zrobiła tego dokładnie . 

Uważasz że uchwały powinny być parafowane ale nie zwróciłeś uwagi na to 

że komisja rewizyjna jako organ rady działa na podstawie planu pracy na 

zlecenie wójt i na zlecenie Rady Gminy i na pisemny wniosek co najmniej 4 

radnych i tym samy wnoszę aby wszelkie zapytania, interpelacje były na 

piśmie . 

Kolejną sprawą są nieszczęsne Łękawki i Pan Wojtaszek cały czas pytał czy 

komisja zrobiła coś w tej sprawie a komisja nie miała w planie pracy 

mierzenia drogi a kolega Wojtaszek się do Komisji nie zwrócił na piśmie . A 

że jako jeden sobie życzy Pan Wojtaszek to komisja rewizyjna nie będzie 

działać bo jeden z radnych tak chce 

Wójt Gminy stwierdził że nie neguje że nie podpisuje projektów. Pan w tej 

chwili odwraca Kota ogonem, Pan nie ma odwagi się przyznać że to Pan 

wysłał tego maila  i jaki to ma związek z podpisywaniem projektów uchwał. 

Byłem na zebraniu GSW. Tam są nieprawidłowości, a czy zaprosił Pan na to 

spotkanie prasę. Pan mówi że są nieprawidłowości . A kto się odezwał w 

świetle takich dokumentów aby nie udzielać spółce absolutorium.  To jest 

obiektywizm gdyby Pan potraktował ich tak samo jak traktuje mnie Nie myli 

się ten co nic nie robi. Pan mówi że jakbym szumu nie narobi to by spółka nie 

utraciła dotacji . A Pan zrobił szum i straciliśmy dotacje . Ja umiem się 

przyznać do błędu. Traktujmy się równo. 

Radny Jan Wojtaszek powiedział że sygnalizował na pocz. stycznia  że są 

nieprawidłowości w GSW i o zadłużeniu Spólki Na 15 tys.  

. Zwołałeś Pan zarząd i sekcyjnego i zamiast wyjaśnić sprawę z zarządem .  

Zwrócił się do przewodniczącej Komisji Rewizyjnej jeśli komisja rewizyjna 

zajmuje się kontrolą komisji przetargowej to jeśli nie ma z jakiego materiału 

będzie wykonana droga a komisja z tym nic nie robi to później się dzieją takie 

rzeczy. A wy bierzecie za to pieniądze. Następna jest kontrola inwestycji i 

kiedy ja mówię o nieprawidłowościach od grudnia i nikt z tym nic nie robi. 

Radny Jan Kędzia złożył wniosek aby wszystkie protokoły z komisji 

stałych były umieszczane na BIP urzędu w zakładce Rady Gminy  ,bo 

społeczeństwo ma wiedzieć czym zajmują się komisję 

Wójt Gminy  stwierdził  że komisja jest otwarta i każdy zainteresowani może 

przyjść 

Radna Małgorzata Broniecka złożyła wniosek aby w porządku obrad dodać 

punkt interpelacje i zażalenia . Jeśli ktoś ma pytania to złożyć na piśmie i w 

ciągu kilku dni zostanie udzielona odpowiedź . 
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 Radny Jan Wojtaszek poczuł się urażony ponieważ został oskarżony przez 

Wójta   o wysłanie maila do prasy a jak twierdzi wcale tego nie zrobił. 

Radny Jan Kędzia złożył wniosek aby sprecyzować jak powinny być 

przeprowadzone  konsultacje społeczne  przez UG Gminy by mieszkańcy byli 

prawidłowo powiadomieni o temacie w jakiej sprawie przeprowadza się 

konsultacje - kurendy lub smsy. 

Drugi wniosek to aby był opracowany plan przestrzenny na 

zagospodarowanie terenu dla Kraszewic i wyznaczenie stref . 

Trzecia sprawa to proszę uchylić decyzję o budowie kacznika takie jak 

decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach z dnia 23 marzec 2017 i o 

warunkach zabudowy z dnia 10 kwietnia 2017r 

Prośba do Wójta aby to uczynić dla dobra mieszkańców sołectwa Kraszewice 

nr 2 i turystów korzystających z wypoczynku. 

Radna Małgorzata Broniecka wyjaśniła że nie mamy planu przestrzennego bo 

to są ogromne koszty . 

Radna złożyła wniosek aby wszelkie wnioski składać na piśmie . 

W wyniku  głosowania radni pozytywnie zaopiniowali wniosek  

Za- 14 głosów, przeciw – 1głos , wstrzymało się – 0 głosów  

 

Kolejnym wnioskiem jaki Radna złożyła to aby od przyszłej sesji powstał 

nowy punkt Interpelacje radnych  

W wyniku  głosowania radni pozytywnie zaopiniowali wniosek  

Za- 15 głosów, przeciw – 0głosów , wstrzymało się – 0 głosów 

 

Radny Sylwester Gołdyn podziękował za zrobienie chodnika na Małym 

Przysiółku  

Wójt Gminy wyjaśnił iż jest po po kolejnej serii badań i wada którą posiadam 

nie rokuje na poprawę . Atmosfera jest jaka jest. Najrozsądniej by było teraz 

złożyć rezygnację, ale po konsultacjach stwierdziłem ze nie mogę zostawić 

urzędu. Chciałbym usprawiedliwić moje nieobecności. Będę do dyspozycji 

poprzez maila i telefon. Wójt złożył wszystkim życzenia świąteczne. 

Do życzeń dołączył się Radny Jan Kędzia oraz Radna  Małgorzata Broniecka  

 

 

 

 

 

Punkt 10. Odpowiedzi na wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

 

 

Punkt 11. Zakończenie obrad sesji.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 
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Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy,  sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w 

obradach - zamykając tym samym o godz. 14
03 

XL sesję Rady Gminy 

Kraszewice.  
   Protokołowała:                     Sekretarz Obrad XL sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Lidia Plewa            /-/ Małgorzata Broniecka   


